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Revelations by Marz-e Porgohar 
Excerpts of the State Assassinations File: Part IV

Excerpts of the initial statements made by the operatives

N.B. 

· Additional information provided within brackets have been added by by Marz-e Porgohar;
· These testimonials are shown as we received them, grammatical and spelling erros included. They have not been edited.

_________________
Initial statements made by Abolfazl Kand, alias Moslem [the operative's assumed name within the organisation and for administrative purpose]; his second assumed name was Abdullah Assadi.
Page 846, State Assassinations File.
Janurary 3, 1999
Abdollah Assadi, employee of the ministry of intelligence, son of Abbas, born in 1961, holder of birth certificate nº 1023 issued in Tehran. The specifics of my function as a field operative were set out in my job description issued by the ministry; it involved arrest, search, transfer, abduction, planning and supervising operations; physical elimination was also included in the specifics. Therefore, as per the procedure, only the execution of the order issued in relation to Dariush Forouhar and his spouse was assigned to us; and that assignment came through the chain of command, i.e. through the executive officer and then the relevant managing director. And for safety and security reasons, we were not authorized to know more than that. I do not know the people at the top who gave the order. We followed the procedure as it had always been: the mission was notified, then carried out. Thus, upon receiving the order of the officer in charge and the operations managing director on November 21, 1998, with other brothers we accepted the job and started the execution of the mission. We set out for the house of Forouhar, rang the door bell, entered the house, carried out the operation successfully and left the place. I  must point out that I know nothing of what may have happened behind closed doors, if god forbids, anything happened. All that I know is that it is my duty to carry out whatever task my officer assigns to me; it has always been like that; those in higher positions who had authority were in the know; we had no misgivings or concern at that time that the task was against the law or the Canonical law (shari'a).  We are duty bound, in the ministry, to follow the instructions and to do any task assigned to us as best as possible.
_________________

Statements by the same person on Feb. 24, 1999 

Abdollah Assadi, father's name Abbas, born in 1959, holder of birth certificate nº 9025 issued in Varamin; substantially identical [to the above] statements in different words. On Nov. 21, pursuant the established procedure my superior informed me and the other operative brothers that we should go for a mission the full description of which, he said, we were to be given on the road. This was done on the road and we were fully briefed. We arrived near Forouhar's house around 22h30; Brother Sadegh [Mehrdad Aalikhani] who was the team leader arrived too and gave some explanation; we entered the house after we rang the doorbell, and the assassination was carried out. It is worth reminding that the order to execute the job was announced to us pursuant the chain of command, i.e. via the executive officer and the managing director and if god forbids there was any ill intention, it came from people at the top; for security reasons we were not allowed to ask for a writing instruction or scrutinize the instruction. Someone had given an instruction, it had always been like that. The order was notified from above, then through a hierarchy, i.e. via the managing director and then the executive officer was notified to us and we were bound by duty to carry it out. This procedure is even set out in the organizational chart. 
_________________

Initial Statements by Ali Ahmadi known as Nazeri (assumed name in the organization and for administrative purpose); also known as Omid Hamidi (a fabricated name)
Pages 851-853, State Assassinations File.
Omid Hamidi, son of Ali, born in 1969, holder of birth certificate nº 2755, employee (bachelor's degree holder), operative agent.

After being informed by Reza Roshan (Reza Goudarzifar) my colleague brother Moussavi (Seyed Mostafa Kazemi) informed me that there was a mission to be executed. We held a meeting in which Moussavi (Seyed Mostafa Kazemi), Sadegh (Mehrdad Aalikhani), Reza Roshan and myself were present. Like previous meetings held for other elimination cases, we discussed the specifics of the case. I had some questions which I asked Mr. Moussavi; one question was about the identity of the person who had given the instruction for those two. He replied ● is in the know and the supreme leader (seyed ali Hosseini khamenei, the elected leader of the Assembly of Experts) had issued the religious edict but we were asked not to mention it anywhere, because, they said, if the mission failed that would be a hard blow to the supreme leader and to the establishment. ● would reach me and Roshan (Reza Goudarzifar) through Moussavi and Sadegh. Once a job was done, Sadegh would inform Moussavi of the completion of the mission over the phone. Sadegh handled communications.  
Question: You were an employee in 12th Department [12, 13, 14 are likely to be sectors within the ministry]. Why did you not take action within your own hierarchy?

Answer: In the Qadir Project [that was the operation involving the assassination of members of Mojahedin Organization, of left-wing groups and of other opponents of the regime) which had been carried out previously, I was involved in that project; I carried out the instructions. That was known to Departments, I mean [Mr. Kamali] they knew that I had served in the 13th and 14th Departments; I had worked with Security Department and Haji
 Shafiyee was aware of my collaboration with the Security Department. He knew that I was responsible for planning the eliminations and executing the plans. Haji Shafiyee was aware of my collaboration... That kind of mission had always been effected that way, in the past as well as at present.
_________________

Initial Statements made by an assassination agent operating under the assumed name of Mehdi Zolfaqar [named Mehdi Zolfaqari elsewhere], son of Hossein. 
Dec. 24, 1988, page 854, State Assassinations File.
Mehdi Zolfaqar, son of Ahmad, born in 1968, holder of birth certificate nº 1202 issued in Arak, employee of the ministry [of intelligence]. "I went to the house of  D F pursuant to the order issued from top authorities; it is the nature of the work: orders issued  from high authorities were to be executed  without question. We left the premises on the dot of 11h00 p.m. after the job was done and that was done in November 21st. I know nothing about [the assassination of] Pouyandeh and Mokhtari. I must say that whatever I have done to date, in whatever circumstances, I have done it to please god only, and I hope that I have pleased god. Before we carried out the order, we were waiting for the go ahead signal outside the house; it was decided that two of the brothers would go first to their encounter, that once  the door was open we shall all walk in. That is how we proceeded. Two brothers walked in to the house accompanied by other brothers, finished the job and then, one by one, we left the premises.

_________________
Initial Statements by Ali Safayee (assumed name:  Mohammad Hossain).

Jan. 3, 1999, page 858, State Assassinations File
Mohammad Hossain Hossaini, son of Javad and Maryam, born in 1966, holder of birth certificate nº 110 issued in Tehran, employee of the ministry [of information]
... there is a work hierarchy in the ministry of intelligence......elimination tasks were instructed by the superior persons at the top; the head of the Department and the managing director were always in the know, so were the people at the top; we realized that from their later speeches; it came through that they were aware; we carried out our missions as usual because we are an operation team...a few days before eliminating Forouhar and his spouse, the head of the Department talked to me; he said that he and the managing director worked together and the people at the top were aware that I and two three other brothers had been to the location and had identified the house; in Nov 21, the head of the Department and other brothers proceeded to the location as required by the procedure; the project team leader also came and it was decided to go ahead with the plan that very same evening. We entered the house at 10 p.m. The targeted subjects were eliminated according to the instruction; I am not aware of other subjects [Pouyandeh and Mokhtari]...We always undertake these tasks to please god, and we always start the operations in the name of Hazrat-e Zahra (the daughter of prophet Mohammad).
July 5, 2000, page 1284, State Assassinations File

Ali Safayee:  I , Brother Moslem (Abolfazl Kand), and Brother Fallah (Morteza Abbasi) accompanied Mrs. Parvaneh to the second floor. After an routine inspection, Brother Fallah ordered to proceed; I held her neck and mouth, Brother Moslem held her hands, and Brother Mostafa Qorbanzadeh came in with a napkin soaked in anaesthetic-inducing substance; Brother Ali Mohsen (Mostafa Nowrouzi Known as Mohseni) stabbed her several times.
https://freedomvatan.blogspot.com/seaHYPERLINK "https://freedomvatan.blogspot.com/search?q=%D8%A8%D8%B1%DA%AF%D8%B2%DB%8C%D8%AF%D9%87+%D9%82%D8%AA%D9%84%D9%87%D8%A7%DB%8C+%D8%AD%DA%A9%D9%88%D9%85%D8%AA%DB%8C%D8%8C+%D8%A8%D8%AE%D8%B4+%D9%BE%D9%86%D8%AC%D9%85"rch?q=%D8%A8%D8%B1%DA%AF%D8%B2%DB%8C%D8%AF%D9%87+%D9%82%D8%AA%D9%84%D9%87%D8%A7%DB%8C+%D8%AD%DA%A9%D9%88%D9%85%D8%AA%DB%8C%D8%8C+%D8%A8%D8%AE%D8%B4+%D9%BE%D9%86%D8%AC%D9%85
Details of chain assassinations (Dariush Forouhar, Parvaneh Eskandari, Pouyandeh, Mokhtari): confessions of Mehrdad Aalikhani.

Informer: the chain assassinations file.

Revelations by Marz-e Porgohar 

Excerpts of the State Assassinations File: Part V

Statements by Mehrdad Aalikhani delivered while under interrogation
Interrogation date: March 29, 2000

On his role and others' in the state assassinations (chain) in the Fall of 1998

Grammatical and spelling errors in the text have not been edited.
Brackets have been added by Marz-e Porgohar
Original names and the background of some of the persons may be found in the lists (A to E); for technical and/or security-related terms please refer to the glossary.
Assumed name: Sadeq Sadeq Mahdavi 

Fake name in the initial interrogation: Jamal Rezaie

Employee of the Security Bureau of the Left, in charge of managing the New Left

Born in 1961, son of Ali Asqar and Maryam

Holder of birth certificate nº  4520

Education level: End of high school diploma

Has been in the employment of the ministry since Nov. 3, 1982

Page 1107, State Assassinations File

_________________

Statements by Mehrdad Aalikhani  

Interrogation date: March 29, 2000
You have been charged with having ordered the assassinations. State any explanation you may have.

Mehrdad Aalikhani: Mr. Seyed Mostafa Kazemi [Moussavi] had said, on Nov. 9, 1998,  to accompany him to visit Dorri [Hojatoleslam Qorbanali Dorri Najafabadi, the then minister of intelligence]. The discussion was, among other things, about handling certain individuals. Mr. Moussavi was the deputy of Security Department and in charge of the Bureau of Investigation and Strategic Studies
. In fact his field was to determine the policy and the objectives for those in charge of the organization.
At the time I was in charge of the Division of the New Left. on Nov. 12, 1988, around 05:00 p.m. Moussavi called and said: "on Nov 13 [1988] at 09:30 a.m. I shall be waiting for your near the residence of the minister [of intelligence]; we shall go to meet with him together". We went to the minister's house as scheduled. The discussion went on until 10:40 a.m. Mr. Moussavi started with the Monafeqin
; then I took over and continued. The conversation turned to the democratic republicans that encompassed new groups with leftist tendencies, nationalist and religious groups, nationalist secular groups, the nationalist republican organization which was secular, the organization of the socialists, individual left-wing activists and the democrats, the critics inside the system; I explained the view points of those groups and concluded with the day-to-day ongoing matters related to those groups. Mr. Dorri said that the "Security Department did not work effectively. The Security Department is not  about general intelligence", he said. "Haj Hamid [the then head of the Security Department]  has dropped everything, he is not fit for the job. Mr. Khatami was of the opinion that Khalil (the then deputy of counter-espionage Department) took charge of the Security Department. We appointed Mr. Sarmadi and he turned out to be as is. Insiders and outsiders are against the regime; they are all in the arena and the main players are these insiders. They say what others say in a much harsher and alarming language. I am anxious now the Khordad newspaper will be republished. We have all become observers. They intend to seize the people. That is what Montazeri did. I reasoned so much with him [it was said, apparently, that he had cried in his presence]; to no effect. Now, some people, like Mohsen Armin have come on the stage; nobody knows how that will all end. Mr. Hashemi is satisfied that relations between Khatami and the supreme leader has improved and advised that they met more often".
Mr. Dorri [Hojatol-eslam Qorbanali Dorri Najafabadi, the then minister of intelligence] took note of almost everything I said in that meeting; apparently after I and Moussavi were arrested [Dec 30, 1998], during the interrogation by Niazi [Hojatol-eslam Mohammad Niazi, head of the Judiciary Organization of the Armed Forces in charge of handling the state assassinations file] of Dorri [the intelligence] the minister had passed on the notes he had taken to him and they were attached to the file. Anyway, it was decided that the collective elimination plan of the prominent secular figures inside the country should be pursued within the framework discussed in that session, and that going forward, i.e. after Nov. 13, 1998, Mr. Moussavi was to report directly to Dorri on the-said operations; in effect I was the link between Moussavi and the field operatives and I was to report immediately upon the completion of each operation.
I did not order the assassinations. None of the persons who commissioned the murder of the people named above was in my team, organizational-wise speaking. My position was not sufficiently high to authorize me issuing an instruction to murder someone. 
Dariush Forouhar was murdered after he was stabbed in the chest by Mr. Ja'farzadeh [employee of the Security Operations Bureau]. Ja'farzadeh was subordinate to Mohammad Azizpour [Azizpour was in charge of the Security Operations Bureau]; Azizpour was subordinate to Majid Rassouli [Rassouli was the Managing Director for Operative Support in the Security Department]. Moussavi was the deputy director of the Security Department, therefore Mr. Hamid Rassouli had accepted the instruction and announced it to his subordinate, i.e. the Operations Bureau.
The same goes with the murder of Parvaneh Eskandari. She was murdered by Mr. Mohseni. Mohseni worked under Mohammad Azizpour. Like Ja'farzadeh, Mohseni acted upon the instruction of Azizpour. In any event, considering that Azizpour had received the instruction to carry out those two murders from Hamid Rassouli, and that Rassouli had received the instruction from Mossavi. I could not have instructed the murder of Mohammad Mokhtari and Pouyandeh; they were murdered by suffocation by Reza Roshan (Security Department employee). It was Reza Roshan who tightened the rope and killed them. Reza Roshan was not my subordinate and has no function-wise connection with me. Reza Roshan participated in those operations on the order of Moussavi and committed those two murders under Moussavi's instruction.
Rassouli used to do even a simple administrative tasks only after he had seen the signature of the managing director [i.e. Mr. Mohammad Sedaqat]. In the 90s, when Mr. Rassouli was in charge of the Bureau of General Operational Support, I encountered problems working with him. He wouldn't easily accept to do something. In relation to the murder of the four people mentioned, I asked two people to collaborate as a support staff (e.g. as drivers). One of the two was Asqar Sayyah, who was one of my subordinates in the office; he participated only in the murder of Pouyandeh and acted under orders. Mr. Moussavi is our superior and Asqar Sayyah was well aware of that. Our organizational Department is subject matter-based. I cannot give the order of killing someone on my own and without the instruction of  the people at the top. The second person was Khosrow Barati, who collaborated with us in the Division of New Left . He worked as an informer for many year and unless he was had ascertained that the order had come from the minister, it was impossible that he would participate in the murder of Mokhtari and Pouyandeh merely upon my request.
I must point out that Khosrow Barati acted as a driver in the murder of Mokhtari and Pouyandeh; he also assisted the team when they placed the body inside the car and later out of the car; Asqar Sayyah was the driver of a Peugeot in the murder of Pouyandeh only and he drove the car alone [with no passenger in it][the car belonged to the Department of the General Public Intelligence; Ali Nazeri had brought it to the operation scene; because in the operations related to Pouyandeh a car that belonged to the Division of the New Left had been deployed. Asqar Sayyah drove behind that car]. Sayyah and Barati took part only in those two operations and none of them got involved on their own.
_________________

Statements by Mehrdad Aalikhani
Interrogation date: March 31, 2000

Question: Describe how Forouhar and his wife were murdered.

Answer: on Monday Nov 16, 1998 during a meeting Mr. Moussavi inquired about the persons on the agenda [i.e. the priority list for elimination]. In a meeting with Mr. Dorri on Nov 13, I had mentioned the name of Forouhar and the Party of the Iranian Nation [the heretic nationalists], and had said that the National Front Party that had been announced heretic in the 1980s, part of them, including Forouhar, had secured the continuity of part of that party under a new political movement with a new name, who were currently present on the scene as an active opposition influence, and served as a bridge between the political activists overseas and those inside the country. I told Mr. Moussavi that Forouhar should be considered as a priority; that if we could obtain his address and other required information we could prepare the ground. Moussavi said that he would take care of that. Between then and Wednesday Nov. 18th, under the pretext of an order by Mr. Sarmadi that his Division [i.e. the division led by Moussavi] reviewed the six-month performance of all Divisions , he asked  the [Right] Department  make the files of the current and on-going projects available to him, and to send the person in charge of each subject to him immediately. Mr. Rahim Mohammadi [responsible for monitoring the Party of the Iranian Nation] presented himself to Moussavi with a number of binders [containing files and documentation collected in relation to the-said party]. Moussavi asked him to leave the binders with him for the time being; however while talking to Rahim Mohammadi he asked detailed questions about Forouhar; he then gave me the address of Forouhar in Hedayat Street and indicated that the party's workplace was on the first floor of the residential building where he lived; he also briefed me about his meetings and work schedule. Mr. Moussavi had obtained sufficient information from Rahim Mohammadi;  starting from Nov. 18, he insisted that it was not necessary that I attended each and every task in person; that it would be more expedient that I gave the addresses to the operations team to pursue the job at hand. On Wednesday, Nov. 18, around 07:00 p.m. I and Asqar Sayyah met Azizpour in Meydan-e Ekhtiarieh, and I passed on Forouhar's address to him; I also passed on to him a fabricated court order: this was a forged document made  on the printed stationary of the old revolutionary prosecutor's office bearing the seal of the authority. We kept and used that kind of fake printed stationary in our office. All sealed. We had done that for many years. This court order was devised by Iraj Amouzegar, a staff in the Division of the New Left, who worked for me. The plan was to have a team of the Department of Security Operations, led by Azizpour, monitor Forouhar's house with a view to abduct him when he leaves the house if the occasion came by, and to inform me immediately to transfer him to the house of a collaborator [Navid Ramezani] who was not a ministry's employee, to finish him by injection. [it is noteworthy that on Sunday Nov. 15, Mr. Moussavi had asked Mr. Rassouli [managing director of the Security Operations Support] to make the necessary arrangements with the Operations Bureau so that they eliminated persons introduced to them. Mr. Rassouli, was the link between Azizpour and Mr. Moussavi. Mr. Moussavi spoke to Rassouli before he met with Mohammad Azizpour at 04:30 p.m. in Jahan Koudak expressway, on the opposite side of the Shahid Keshvari sport centre. Moussavi came to my office around 04:15 p.m.; together we went to the meeting place. We met Azizpour in his car. Moussavi first inquired whether Rassouli had talked to him. He responded in the affirmative. Moussavi said "we have decided to hit a number of people; going forward Sadeq will be in charge of making the  necessary arrangements [Sadeq is the writer of this text, Mehrdad Aalikhani]. Do whatever he tells you to do. From that day, i.e. Nov 15, the Security Operations Bureau was expecting the addresses and information about the subjects. Mohammad Azizpour had placed a surveillance team of his men at Forouhar's address starting on Thursday Nov. 19. On Saturday Nov. 21, 1998 too they started the surveillance mission in the morning. Moussavi met me on the same day. He inquired about the outcome. I met Azizpour. He reported that since Thursday, Forouhar had been sighted outside his house only once but that he had stayed in the neighbourhood and abduction had not been possible. He said that his team was still on-site. I reported the outcome of the meeting with Azizpour to Moussavi. Moussavi said: "it is not essential that they wait outside the house. They can go in and finish him and his wife. They do it today", he said. I said: "it is impossible to eliminate two persons at the same moment with injection. It will be known". Moussavi said "they should go in today and stab him and his wife. No more waiting. They should finish the job today". He insisted once, twice, that  killing Forouhar without his wife is no good. 70% of what they do is done by his wife. I met Mohammad Azizpour again on the opposite side of the same sport centre. I told him about Moussavi's viewpoint. Mohammad Azizpour said: "we shall do as he said, but you must be present".
We agreed to meet at 09:30 p.m. Also we agreed to meet with Khosrow Barati, Iraj Amouzegar, Asqar Sayyah, Amir Akbar [these were the staff of the Division of the New Left around 09:00 p.m. near  Marmar Hotel. It was my  idea that while Azizpour's men were busy killing the two, these guys search and collect any useful party-related document and material to be taken with us for intelligence collection. Between making these arrangements and the execution of the plan, some work-related matter came up accidentally. Therefore we agreed to meet at 10:30 p.m. on the south side of Amir Alam Hospital. I arrived at the meeting place as scheduled. Azizpour, Fallah and Moslem were there. Fallah [of the Operations Bureau] said it is late tonight and suggested to postpone the plan. Azizpour said we will finish tonight. Mr. Mussavi had told me [Sadeq] on Saturday afternoon that I should call him when the job was done; that he would keep his mobile phone on and would be waiting for my call. I inquired for an update on the site's condition. Moslem said: today his wife had left the house in a Renault. He had taken note of the car's registration number and had written it on the palm of his hand. I told the three persons standing with me that we must try to finish the job that night; that shall approach them as the agents of the criminal investigation Department of Police, and we shall announce to them that we are there to investigate the car's registration documents. Moslem said I know how to talk to Forouhar. I have spoken to him in the past, he is very polite and we must talk to him respectfully. We agreed that Moslem and I shall present ourselves first, and then the rest of the team would enter the house. [As there was not sufficient time, we decided not to take the personnel of the New Left with us into the house; as finding them near the house and explaining the plan to them required time; besides Azizpour was not favourable to the idea of having anyone, other than his own men, inside the house]. The conversation with the operations team took about five minutes. Then we proceeded. Once in their alley, we waited about five minutes; there was a lady at the door of their house. Moslem rang the doorbell. Mrs. Forouhar responded through the security camera. Moslem greeted her very politely and introduced himself: "My name is Rezaie, from the Criminal Investigation Department of Police. There is a problem in relation to your car. I need to see Mr. Forouhar for a few minutes", he said. She replied: "He will come down". 6 to 7 minutes later,  nothing happened. Moslem rang the doorbell again. Mrs. Forouhar responded. Moslem said: "He did not come". Mrs. Forouhar said: " he was getting dressed. He will come". At about 10:50 p.m.  Forouhar opened the door. We greeted him. Moslem asked: "is this the registration number of your car?" Forouhar didn't know the car registration number from memory. The car was parked behind him in the courtyard. He checked the number and confirmed. Moslem presented an official order he had with him [possibly issued by the police department] and said: "we would like to see the car documents". Parvaneh was standing on the stairway, listening. Forouhar called his wife and said: "Bring the papers for the gentlemen for their inspection". He invited us to go in immediately. I and Moslem entered and left the door open so that the others could follow us in. Fallah entered the courtyard before we had reached the staircase. He told me that the next door neighbour has noticed our coming us through the window. Later we realized that he was wrong. I suggested that we wait a bit before doing the job so that if anyone arrived there won't be a problem. 
Forouhar took me, Moslem and Fallah to his study. He sat behind his desk. Moslem sat on the chair near the desk, I sat on the opposite side and Fallah on my right. Mrs. Forouhar took a chair near the table down the room and was observing us carefully. Moslem started: "a theft has been reported with your car. Other than you, who has been using the car?" Mrs. Forouhar replied: "this car has not been made available to anyone. I use it". Moslem said:" is it possible that someone has used it without your knowledge? have you made it available to someone for some purpose or left it in a garage for repair?" Parvaneh said: "the car was in a garage three months ago. We are not aware of any possible use." Moslem said: "the theft that has occurred involves an object of national value"; he then added " it is a very serious matter". We all looked at each other. Moslem had said what he had to say.  I told Forouhar: "as my colleague explained, we have disturbed you because of the importance of the matter; of course we are in no doubt that you and your family had no direct involvement with the matter. But in any event a file has been opened and we are required to make an investigation; as a result, a search order has been issued for the house." At that moment, Moslem produced the fake order and handed it over to Forouhar as I was speaking. Forouhar read it carefully. I told him: "undoubtedly, the object is not in this house and such a search is not becoming to a  prominent  person like you, a national figurehead in Iran;  but having a report of the house search in the file is a necessity [because, at the end of the day, you are the owner of the vehicle]. Forouhar said: "That is fine. Do your search". I told Fallah: "You start from upstairs with Mrs. Forouhar". Fallah left the room in the company Parvaneh and they went to the upper floor. Other operative agents had now come to the courtyard. When Parvaneh went upstairs, they entered the building one by one to join Fallah. Moslem left the room. I started chatting with Forouhar. Fallah discreetly signalled to me to bring Forouhar to the room on the opposite side [the drawing room]. I asked Forouhar if we could go to the drawing room. We walked into the drawing room as we talked. Fallah signalled that we returned to the study. Now it was about 11:30 p.m. I asked Forouhar that we returned to the study. The operative agents had put a chair at the entrance of the door near the door. We led Forouhar to sit on that chair and I stood on the opposite side. Everything had been prepared in advance. All of a sudden, Hashemi [Hashem] held the anaesthetic-inducing substance before his mouth. The walking stick fell out of his hand. They held his hands. He passed out immediately. Mohammad Assnaa'ashar [of the Security Operations Bureau] asked me to leave the room so that I would not see the face of the person who was going to stab Forouhar to death. I left the room and went upstairs. I saw the spouse of Forouhar, she had blacked out;  Safayee [an operative agent] held her head in his hands. Apparently, Safayee had assisted Hashem in inducing the blackout. When Hashem had descended to deal with putting Forouhar into sleep, Safayee had taken over as they had already started with Parvaneh. Suddenly, I saw Fallah [the team leader] with two knives; in the same position as Safayee was holding Parvaneh's head on his knee Mohseni [an operative of the Security Operations Bureau] took one of the knives from Fallah and started stabbing Parvaneh Eskandari in the chest. I returned to the first floor. I saw that Forouhar too had been finished on the same chair. He had been stabbed to death [by Ja'farzadeh, of the Security Operations Bureau]. 
Around 11:40 we were all done and it was time to leave the premises. Participants in this operation were: Fallah, Mohammad Assnaa'ashari, Mohseni, Safayee, Moslem, Hashem, Ja'farzadeh, and Azizpour was at the end of the street together with the staff of the Division of the New Left.

After the assassination of Forouhar and his wife, I met with Azizpour and the agents of the Division of the New Left near the gas station in Qarani Street before we parted. As Mr. Moussavi had required earlier to be informed, I called him on his mobile phone and informed him that the job was done. He asked immediately: "both of them?" I said "Yes". He asked "definitively finished". I confirmed in the affirmative. He said: "Come to my house [he meant in front of his house] immediately. It was nearly 01:00 a.m. I said "it is cold. I am on a motorbike. Let us meet tomorrow". He said "no, you come right now". So we agreed to meet that night to report to him. At around 01:20 a.m. I arrived at their place [located in the Farmanieh neighbourhood]. He was waiting for me on the street. We crossed the street, for 20 minutes I reported what had happened in detail. He even asked:  "who stabbed them?", I replied "I didn't see who stabbed Forouhar, but Mohseni stabbed his wife".

Summary of the above-mentioned operations

Participants
· Sadeq : employee of the Security Department- Bureau of the Left - the Division of the New Left- Liaison agent of Mr. Moussavi

· Mohammad Azizpour : in charge of the Bureau for Security Operations - instructed his staff to carry out the two assassinations described here above

 Leading the team outside the house

· Moslem : employee of the Security Department- Bureau of General Operational Support - Operations Bureau
· Safayee  : employee of the Security Department- Bureau of General Operational Support - Operations Bureau
· Mohammad Assnaa'[ashar] : employee of the Security Department- Bureau of General Operational Support - Operations Bureau
· Hashem [Hashemi]: employee of the Security Department, in charge of inducing anaesthesia 

· Mohseni : hitter of Parvaneh Eskandari

· Fallah - employee of the Security Department- Bureau of General Operational Support - Operations Bureau - Team leader

· Ja'farzadeh - employee of the Security Department- Bureau of General Operational Support - Operations Bureau - hitter of Dariush Forouhar

· Sadeq [the writer of this text: Mehrdad Aalikhani] : working under Moussavi in these operations and undertook the following duties:

· delivered the address and information about Forouhar from Moussavi on Nov. 18, and passed it on to Mohammad Azizpour
· Made available to Azizpour a printed form related to the arrest and house search sealed with a forged seal of the authority 

· Devised the scenario for entering the house of the victims

· Sadeq accompanied by Moslem entered the house of Forouhar and prepared the ground for the other team members to enter the premises

· Keeping Forouhar busy by talking to him [while the operative agents were putting Parvaneh Eskandari to sleep]

· Assisting in leading Parvaneh Eskandari to go to the top floor

· Leading Forouhar to sit on the chair 

· Reporting to Moussavi over the phone and then in person at 01:30 a.m.

_________________

Statements by Mehrdad Aalikhani 
Interrogation date: Dec. 14, 2000

On Nov. 30, 1998 Mr. Moussavi meets with Mr. Dorri to report about the assassination of Dariush Forouhar and his wife. After the meeting, Moussavi told me: "For now you concentrate on the "kanoon" 
 work [ he meant that they were on the priority list for assassination". Moussavi insisted that we should start as soon as possible. On the same day, Moussavi went to the house of Mr. Haqani [the managing director of the Department of the General Public Intelligence]. Explanation: pursuing the intelligence gathering in relation to cultural figures including the Writers Association  was the task of the Department of the General Public Intelligence. Mr. Moussavi discussed the elimination plan with Mr. Haqani and asked him: would it suffice that I say, or is it necessary that Dorri says too? Haqani replied: it is sufficient that you say. Thus they agreed that Haqani would start collaborating with us. Haqani had said that he was able to make available to us vehicles and personnel from safe houses, and he did so. I delivered seven tomes of files related to the most important active members of the Writers Association including Golshiri - Mansour Koushan - Ali Ashraf Darvishian - Sepanloo - Mokhtari - Pouyandeh. I sent the equivalent of 40 tons of documents to Mr. Moussavi via Asqar Sayyahi [Sayyah]. Moussavi placed the files under the desk where he kept his telephone. But he returned them later and said: "It is not necessary to send files. All members of the consulting assembly
 will be included in the elimination plot. You can start with whomever you like."

We agreed to start with the most important ones. We had obtained Mokhtari's telephone number from one of the informers in the Division of the New Left. His assumed name was Dariush. We agreed to start monitoring the subject's until Dec. 3, 1998. I informed Mr. Moussavi and fixed an appointment with Azizpour. He objected and said: "you must try to do this job with Mr. Haqani's division involved and in coordination with Roshan".

We had scheduled an appointment for the morning on Dec. 3,1998 in Africa Street - opposite the gas station [between Esfandiar Street and Said Nasseri Street or Alavi Street] with Azizpour and his operatives, Reza Roshan, Amouzegar and Khosrow. Khosrow entered one of the streets, possibly Esfandiar, and fixed false registration numbers on the taxi. We then proceeded toward Mokhtari's house. We encamped on the corner of the [Saeed Nasseri or Alavi] street. Azizpour had brought along two cars with operative agents.
At about 05:00 p.m. Mokhtari appeared round the corner, walking from the north towards the south on Africa Street. Nazeri and Roshan had left for the prayer of the evening. Therefore I called Nazeri immediately and informed him that the subject had left home. I asked him to return quickly with Roshan. Mokhtari had left his house to do some shopping in the neighbourhood. It took almost 20 minutes. He was returning home when Reza and Ali arrived. I asked Khosrow to park the taxi in a corner. He did accordingly. Reza and Ali followed in the footsteps of Mokhtari behind him. Khosrow took the wheel of the Peugeot and drove northbound. I was sitting next to him in the passenger seat. One street before his house (on the right of the street) Ali and Reza stopped him, pretended that they were the staff of the prosecutor's office and got him in the car. He was seated on the back seat, between Ali, on the left, and Roshan on the right.

We had coordinated with Nazeri at the same time, around 01:00 p.m. on Dec. 3, 1998, to use a space used for administrative purposes of Behesht-Zahra 
; Nazeri was in charge of the security personnel at Behesht-e Zahra.

Roshan, Nazeri and other operatives involved in the Al Qadir project [the execution of the Monafeqin] before the start of the operations in the Fall of 1998, had used those premises regularly. We decided to use the same location for the assassination of Mokhtari. We drove through Hemmat Expressway to reach the Behesht Zahra expressway. It was a long journey. On the road, I started talking with Mokhtari about the Writers Association. When we arrived the destination, Roshan asked him to close his eyes before he got off the car [during the journey we had asked him to keep his head down so that he could not make out where we were going to].
We entered the building. In the first room, they asked him to sit on the floor. Roshan and Nazeri handled everything. They were very professional and mastered the situation. Nazeri rapidly took a rope in the cabinet inside the room, took some white cloth, tied his hands behind his back and blindfolded him; he put the rope around his neck, had him lie on his stomach and pulled the rope for four to five minutes. Meanwhile, Nazeri was holding his mouth with a piece of white cloth to prevent the blood spilling on the floor or any noise being heard outside. 
By inspecting the nails they announced him dead. They then drove the car near the building; stopped it in a position so that the boot was just in front of the building's entrance. I, Khosrow and Roshan put the corpse in a blanket and placed it in the boot. Khosrow took the wheel. We drove on the Afsarieh route; there was a side road going to the cement factory of Tehran. The sideways were deserted. 
Around 08:00 p.m. we stopped the car and took the corps out of the boot. As soon as we put it down, Moussavi called. He wanted to know the result. I said: "we have just finished and are going home". Moussavi said "let us meet tonight. I am in Apadana Residential  Town." 
 We agreed to meet at 10:15 p.m. in that place; I reported to him what had happened in the course of the day in details.
Participants

· Sadeq : employee of the Security Department- Bureau of the Left - the Division of the New Left - Liaison agent of Mr. Moussavi

· Ali Nazeri: staff of the Department of the General Public Intelligence - Bureau of General Operational Support - In charge of the Operations Bureau
· Reza Roshan - Staff of the Security Department- Supervised the murder of Mokhtari
· Khosrow Barati - Collaborator [not employed by the ministry] - he was the driver of the car that was used in the operation.

_________________
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Statements by Mehrdad Aalikhani 

Interrogation date: April 29, 2000

Question: Explain how Mohammad Ja'far Pouyandeh was assassinated and what role did you and others played in the murder.
Answer: After the incident with Mokhtari, and the next day after the holiday Mr. Moussavi inquired "who is next?" I replied, "if possible, Pouyandeh", because "he is a good organizer and a brave man amongst those in the Writers Association and he is striving to have the Association restart its activities publicly without seeking a license from the Interior Ministry. Besides,  in the consulting assembly he is good at organizing people and handling the work at hand. We have his home and office telephone number. I shall pass it on to you so that you verify them". I extracted Pouyandeh's number from his information file and passed it on to Moussavi while he was out of the office, through his mobile phone. Moussavi had announced the result to Amouzegar, who made it available to me. Also two telephone numbers related to Shirin Ebadi had been given to Moussavi; Rassouli had verified the numbers and informed us of the result.
Form Monday Dec. 7, around 07:00 p.m. I, Khosrow, Amouzegar, Amir Akbar, Roshan, and Nazeri went to the address at Qaemmagham Farahani Avenue [The reply to one of the queries related to a telephone number had located the address on that street]; apparently, that was his office. That day we started observing the address at 07:00 p.m. But there was no sighting of him on that evening. On Tuesday Dec. 8th, the next day, we called that number and were told that he was not working there any longer. Therefore we decided to turn our attention to the other address that was his home and was located in the Meydan-e Enqelab, Gendarmerie alley. In the afternoon of Tuesday Dec. 8, Roshan, Khosrow, Mehdi [informer] and Asqar took turns and kept the house under observation a few hours each. But there was no sighting of him. One of the informers in the Division of the New Left whose operation name was "Dariush" and was involved in the assassinations made a Daewoo car available to us as early as Monday Dec. 7 to be used in the operation. The car belonged to someone who owed him money; it had no valid documents. So we fabricated some documents for the car. Khosrow Barati had made some changes to the appearance of the car and had made it road ready. Upon my request, he drove this car to the vicinity of Pouyandeh's house on Wednesday Dec. 9. Upon my request Khosrow Barati had procured two pairs of fake number plates after Nov. 14. He had paid five thousand tomans to procure those number plates from someone who was in the business of making number plates around Meydan-e 17 shahrivar. Around 07:00 a.m. on Wednesday, Khosrow, Roshan, I and Asqar Sayyah took position around the house of Pouyandeh; we had coordinated this in advance. At around 10:00 a.m. while I, Roshan and Khosrow were at distance from the house and Asqar Sayyah was the only one on the watch, he noticed that Pouyandeh left the house. He had a motorcycle with him. Therefore he followed Pouyandeh to see where he was going. Khosrow noticed that Asqar had disappeared. He informed me rapidly of this. We agreed that Roshan patrolled the neighbourhood quickly in the hope of finding Asqar and Pouyandeh. He came back empty handed. Iraj Amouzegar's telephone was with Roshan. We waited until we got a call from Asqar who informed us of Pouyandeh's whereabouts.
After leaving his house, Pouyandeh had taken a taxi at the Meydan-e Enqelab and had gone to the Meydan-e Vali-e asr. Then he had walked on Karim Khan Avenue , on the right-hand side pavement and had entered into South Kheradmand Street. There was an institute of culture on the left hand side of the street. Pouyandeh used to go to that place once a week [every Wednesday]. Once we learned of the whereabouts of Pouyandeh and Asqar, Khosrow drove in the Daewoo while I and Roshan took our motorbikes to join Asqar. Nazeri too joined us at about 10:45 a.m. We stayed there observing the place closely until 04:00 p.m.  Pouyandeh came out. He first walked towards the north. Then took a cab at the corner of Kheradmand and Karim khan and came to the corner of Kheradmand Enqelaab. He intended to go and meet with his publisher. They had scheduled a meeting. After he got off the taxi, on the left of Enqelab Avenue [going from west to east] he started walking, stood by the newsstand, then continued to walk. Khosrow was at the wheel of the Daewoo. He drove Asqar and me to the corner of Enghelab-Kheradmand. From there we followed Pouyandeh on foot. Nazeri was at the wheel of a Peugeot [belonging to the Department of the General Public Intelligence] and had Reza Roshan in his car. Roshan, I and Asqar walked behind Pouyandeh. Nazeri and Khosrow followed us by car. Nazeri parked the car; I had brought along a fake printed court order sealed with the seal of the old prosecutor's office. I filled the form on the spot putting the name of Mohammad Ja'far Pouyandeh on it. Khosrow made a u-turn in breach of the rules and now he was on the right hand side of the street and was driving at slow speed alongside Pouyandeh. The rest of the team were walking behind him. I gave the court order to Nazeri. We confronted Pouyandeh in Enqelab Avenue at the crossroad with Lalehzar nou. Khosrow made a u-turn quickly and found himself on the side of Roshan and Ali Nazeri [who had now proceeded to arrest him]. They exchange two three sentences. They got him in the car, a few meters further got me in the car too. Asqar was to get into the Peugeot [of the Department of the General Public Intelligence] and to follow the Daewoo. Khosrow was driving the Daewoo, I was sitting next to him in the passenger seat, Pouyandeh was sitting between Roshan and Nazeri on the back seat. We proceeded towards Beheshte Zahra as planned. When Pouyandeh got in the car it was around 04h30. We were driving from the east to the west, towards Meydan-e enqelab. We entered Vahdat-e eslami Avenue, drove towards the central train station and the expressway until we arrived at Beheshte Zahra. On the road, I started chatting with Pouyandeh, but he was unwilling to talk. It was still day time when we arrived at Beheshte Zahra. We had to wait until it was dark. Half an hour after the evening call for prayer, Reza Roshan and Nazeri proceeded as they had previously done [in the assassination of Mokhtari] and finished the job. Again this time Roshan pulled the rope around Pouyandeh's neck and Nazeri held his head. At the end, Nazeri suggested to hang him for a few minutes to make sure that he had died. There was a metal frame in the courtyard of this building that was used for hanging people. Nazeri changed the rope around the neck of Pouyandeh for a longer one and we agreed that I, Khosrow and Asqar would assist to keep the corpse hanging for a few minutes. We did so. Asqar Sayyah, I, Khosrow and Roshan brought the corpse down and placed it on a blanket that Nazeri had prepared and we put it in the boot of the Daewoo. I suggested that we dump the corpse around Shahriar 
. Nazeri was at the wheel. We took the expressway and reached the main road to Shahriar, we entered a side road on the right under the Badamak Bridge. Asqar was driving in the Peugeot behind us. A hundred meters further down, I, Khosrow and Roshan placed the corpse on the ground, and left it in a place so that any passer-by would notice it. When we parted, I called Moussavi and informed him that we had finished the job with Pouyandeh. He asked me to go and see him quickly. I arrived there at 08:30 p.m. I mentioned that Mokhtari's corpse had been found. I told him that while I was on the road, an informer [Dariush] had called my mobile and had informed me of the news. His friends [the consulting assembly] are of the opinion that this kind of action bore a message from the striker. We want to hit them publicly.
It is a serious matter. They are frightened. I told Moussavi no movement is possible anymore. No targeted person would get into a car any more. We must stop for a while. He consented. We parted.
Summary of the operation

Participants

· Sadeq : employee of the Security Department- Bureau of the Left - the Division of the New Left - Liaison agent of Moussavi with the operation team
· Reza Roshan: Staff of the Security Department- specialist operative - Supervised the murder of Ja'far Pouyandeh
· Ali Nazeri: Staff of the Security Department - Bureau of the Left - the Division of the New Left - specialist operative 
· Khosrow Barati - Collaborator - not employed by the ministry employee - he was the driver in the operation.

Sadeq [i.e. the writer of this text: Mehrdad Aalikhani] operated under the direct instruction of Moussavi. His contribution was follows:
· Extracted the telephone numbers and passing them on to Amouzegar who in turn passed them on to Moussavi

· Coordinated the team's operatives on the day of murder

· Procuring a Daewoo car used in the operation - he procured the car through an informer in the Divison of the New Left - procuring forged documents - Documentation for the car were procured upon his request

· Passed on the outcome of the address verification to the operatives

· Made available to Nazeri and Roshan a forged judiciary document used for the arrest of the subject

· Assisted in Pouyandeh getting out of the car in Behesht-e Zahra
· Assisted in tranferring the corpse to the car boot
· Assisted in transferring the corpse out of the boot on the side road

· Assisted in hanging the corpse to ensure that the subject had died, bringing down the corpse and suggested the locationwhere the corpse was to be dumped 

· Informed Moussavi of the completion of the operation initially over the phone and then in person, two hours later

Reza Roshan participated at the instruction of Moussavi; on the day of the operation he worked under the instruction of Sadeq.

· Before the abudction of the subject, Sadeq participated in chasing Pouyandeh on Nov.8 (p.m.) and Nov. 9 (a.m.).
· Assisted Ali Nazeri to get Pouyandeh in the car under the pretext of an arrest

· Assisted in leading Pouyandeh out of the car and into the building for execution

· Tightened the rope around the neck of Pouyandeh with the intention to induce suffocation

· Assisted in hanging the corpse to ensure that the subject had died

· Assisted others to transfer the corps into the car boot
Ali Nazeri : his participated in the assassination upon the instruction of Mr. Haqani. He was under the instruction of Sadeq on the day of the event.
· Assisted Roshan to get Pouyandeh in the car 

· Made available to the operation the location in Behesht-e Zahra 

· Tied the hands of Pouyandeh and blindfolded him with the assistance of Roshan

· Held a piece of cloth on the mouth of Pouyandeh while Roshan was pulling the rope around the neck to tighten in 

· Hanged the corpse

· Drove the car from Behesht-e Zahra to the location where the corpse was dumped

Asqar Sayyah participated in the operation at the request of Sadeq and took order from Sadeq in the opration. His undertakings were as following:
· Monitored the house of Pouyandeh on Nov. 29

· Identified the work place of Pouyandeh

· When Nazeri and Roshan arrested Pouyandeh, Asqar drove Nazeri's car and picked up other operatives

· Assisted in hanging the corpse

· Assisted in transferring the corpse to the car boot

Khosrow Barati participated in the operation at the request of Sadeq:

· Monitoring the house and the office of Pouyandeh on Dec. 8th and 9th, before his abduction

· Drove the car from the location the subject was abducted to Behesht-e Zahra
· Assisted in hanging the corpse

· Assisted in transferring the corpse to the car boot

· Assisted in transferring the corpse out the car boot 

_________________

Statements by Merhdad Aalikhani 

Interrogation Date: May 30, 2000
Page 1147 - State Assassinations File 

Question - Explain in detail all the actions you took after the assassinations in the Fall of 1998.
Answer - I had an issue with the then head of the Security Department which had come about on Dec. 8, 1998;  as a result, I decided not to appear in my work place for a few days after the assassination of Pouyandeh. Therefore, I left my mobile phone in the office on Dec. 8th. Moussavi changed his mind and decided that we should continue the assassinations on Dec. 10, 1998; consequently he tried to reach out to me; through Iraj Amouzegar he learned that I was going to meet with two informers after 07:00 p.m.; Moussavi asked Amouzegar to call the mobile phone of one of the two informers while we were meeting up and to ask me to call Moussavi. Around 10:30 p.m. as I was driving in a car with that informer and Khosrow Barati going in the direction of  Ekbatan, a call came from Amouzegar on the mobile phone of the informer ; Amouzegar said: "Moussavi is looking out for you and has called me several times. Call him". I called Moussavi with the same mobile phone. He asked about my whereabouts and said: "think of arranging a session very quickly [he meant a session of the consulting assembly of the Writers Association]; "we must do something really big" he added. He metioned "if we manage to do something during the funeral of Mokhtari or Pouyandeh, that would be awesome".  Previously in a meeting we had in the house of Reza Roshan - that was before Mokhtari's body was discovered -  I, Moussavi and Nazeri had said that once the body was discovered, during the funeral procession of Mokhtari, we could arrange for a mass shooting, or at the end of the funeral we could abduct and assassinate a few people; we had said that this could be done with the assistance of the operative teams that Ali Nazeri would coordiante. Nazeri had announced that he was ready to participate and could coordinate three teams. Mohammad Safayee, Roshan Qodrat [?], Haqani. In that telephone coversation I told Moussavi that according to the intelligence that Darius had gathered, last night, after Mokhtari's body was discovered, it was unlikely that any of them would dare leaving his house. He insisted that "you must do something". I said "I shall let you know". I spoke to Amouzegar and told him "Haj Aqa 
wants to continue the mission. He is not concerned with the problems created for us.". He replied: "He seems crazy". I said "if he contacts you, tell him you can not find me".
Moussavi attempted to reach out to me until Dec. 14. I called Amouzegar on Monday evening. He transmitted Haj Hamid Sedaqat and Moussavi's message to me. I reached out to Moussai and we agreed to meet at 11h00 p.m. near his house. The supreme leader had mentioned the assassinations on that day in a public audience and had conceived the involvement of foreigners. When I met Moussavi, he inquired about my absence from office and said that the next day he and Sedaqat would pick me up to drive me to the office. He said "we have a lot to do". I said, I was busy with personal things. But eventually, I agreed to return to work. The next day, Dec. 15, he and Sedaqat came to our house; we had lunch together and drove to the ministry thereafter, and I resumed my duties. On Dec. 16, Moussavi met Massoud Saleh in the ministry and asked him "are you the author of these assassinations?" Saleh had denied. Moussavi replied "I am". Massoud replied "I was looking out for a tip-off to collaborate." Then the two of them came to an some agreement. On that same day, Massoud reported to Moussavi the outcome of the actions that the president's office and the law-enforcement authorities had taken in relation to the assassinations. Massoud assumed the responsibility of killing the provincial writers. He had undertaken to procure his own operatives. He had also mentioned that that if the operatives needed passports, he was able to procure as many passports as necessary [the department that delivered passports was subordinate to the Department of Intelligence]. Moussavi must have met Massoud one more time because Massoud had passed on the address and telephone number of Golshiri on a piced of paper to Moussavi. Moussavi had kept that piece of paper with him until a few days before he was arrested. Moussavi met with me on Dec. 16, at 09:00 p.m. at Beheshti Avenue [corner of Mahnaz]. It was in that meeting that he told me about meeting with Massoud Saleh and asked me to gather information about provincial writers and to pass the information on to him. After Mokhtari's assassination, Moussavi had become bold and sought to throw the net wide; he invited a number of people to collaborate. Amongst them were Mostafa Tehrani [in charge of security in the Province of Khorassan], Ahmad Ebadi, Mehdi Riahi, Hamid Djallali - Akhavaan - Mohseni - Seyed Moussa ...
When Moussavi told me that he had discussed the matter with Massoud, I commented that I did not know him; that Mohammad Sedaqat [the managing director of the Left] did not regard him and Hossain Mahdavi [both personnel of a sub-division in the Security Departmen] positively. He said he had the upper hand since the Al Qadir Project. Moussavi said that he was away on a mission, that starting from Dec. 19 he would deal with the addresses; he also said "Mehdi Riahi too is ready to collaborate", "expert stabber", he added. After the assassination of Pouyandeh, on several occasions he asked for the address of the members of the consulting assembly. He said that he intended to send the wife of one of the operatives to a flower merchant to buy a few flowerpots and send them to those addresses. For the flow of the work, we decided that I and Moussavi would meet on Dec. 17 on the Jahan-e Koudak expressway, that I would give him the photos and the addresses of the provincial subjects, which he would then pass on to Massoud Saleh. I had asked Asqar Sayyah to provide information about Mohammad Taqi Salehpour [Rasht] and Massoud Toofan [Shiraz] and had passed on the information to Moussavi. Moussavi followed them up until Dec. 17. Asqar Sayyah was supposted to pick me up the next day, Dec. 18, so that we went to the ministry together to do some work. That day, Moussavi called me after Sayyah arrived and said Dorri wanted to see us. They had fixed the meeting for 09h30. We went to the minister's house together. The minister had visitors. We waited outside for a little while; he informed them over the phone. We entered the house and were received in the same room where we had been received on Nov. 13. The minister cast a few meaningful glances at me, insinuating that I was not welcome in that meeting. It appeared that the minister did not want to get into the heart of the matter. 
All of a sudden, the minister turned to Moussavi and asked: with the on-going conflicts between the Americans and Iraq, is it not possible to do something about the Monafeqin in Iraq? Mr. Moussavi said: it may be an idea to despatch Hamid to Ahwaz to deal with that; he has been hard at work here, putting pressure to find out more about the recent events. Again the minister did not want to say anything. He repeated the question: "is it possible to do something?" Moussavi replied: "that deprtment has a managing director. You must discuss this with them". I said to the minister: "the issue of Haj Hamid is serious. The day before he had discussed with me from 04:30 p.m. to 07:00 p.m. He has taken the matter very seriously. In his opinion a Coup is in the offing". Mr. Dorri said: "he had been sitting right here, he said exactly the same thing and I advised him never to repeat it again." I explained that "after Mokhtari, the brain of the Association, and Pouyandeh, the organizer, we are now considering Shirin Ebadi: she has been the attorney for Yazdi, Sahabi and Peyman and is a prominent member of the Association. We intend to shot her dead". The minister said "those who were killed were not famous people. We intended and had agreed on a spectacular scenario, a bomb explosion, a mass shooting. There would have been a one-time slaugher, a one-time bereavement and that would be the end of it. Done and dusted. This continuity in assassinations has excited a lot of pressure; I am under pressure from everywhere; from the supreme national security council
, the government, Khatami. "For now, you do nothing, until after Ramadan" 
.  Moussavi said: "we wanted to send some flowerpots to the addresses of some of those people presenting our condoleances to them; the psychological impact would be significant; they will realize that they are within the strikers' reach". Dorri said: "do it; this is a good idea. Send the flowerpots. Do that until after Ramadan". Moussavi sought permission to carry out, at least, the plan for Shirin Ebadi [considering that the ground work had been completed and the preparations had been done]. The minister rose to his feet, smiled and said "leave her alone. Let her fast and pray". Moussavi stood up too. He said "those people do not fast". The minister replied: "so be it. Leave them alone until after Ramadan". The meeting last 20 minutes. We left the minister's house around 10:00 a.m.
Any way, upon the order of the minister, starting from that day, we stopped. On Sunday Dec. 20, around 09:00 a.m. Dorri asked the operator of the ministry [Qaemmaqam] to ask Moussavi to meet with him. He wanted to discuss the case of a Monafeq. Moussavi described the minister very nervous, constantly picking his beard and impatiently repeating "think of something rapidly, make up a case".
After his meeting with the minister, Mr. Moussavi said, in summary, that I should find someone ready to be despatched to Turkey to see one of the informers there who would lead him, framed in a scenario, to kill Golshiri, for instance, in return for money. Before the plan was executed, he must be arrested by the law enforcement agencies; we were to plan the scheme in a way that no trace where left behind. 
I asked: "who would accept such a plan, no matter how much money you offer? The colleagues who collaborate in those operations are confident that the ministry is behind them; otherwise not even an uninitiated man would get into such headache. A person will accept this work only when he is assured that if he were caught red handed the ministry would ensure that he is not burnt. And then if he were caught, he would speak out and would reveal the truth. I know of no one who would accept such a risky mission for money. In a nutshell, it is not feasible. Other than that, my mental state is so poor that I am unable to take any additional work. Mr. Dorri has to find a solution by himself". After that meeting with Moussavi on Dec. 20,  Dorri, did not attend an audience with the supreme leader on that day where all directors and heads of services of the ministry had been invited. In any event, Mr. Dorri had insisted on Sunday morning, Dec. 20, in the meeting with Moussavi, that a solution had to be found quickly; that he could not seek the advice of his counselors; that we were to find a solution swiftly was vital. The next day, Dec. 21, Dorri asked Moussavi to meet with him again at 07:00 p.m. Moussavi asked me to accompany him. I instisted, he did not accept. At the end, I conceded. We met with the minister at 07:30 p.m. in his office [it was delayed because the minister was breaking the fast with Mr. Pourmohammadi and a number of other people].
We met with the minister at 07:30. He asked: "What did you do?" Moussavi said: "It is up to Sadeq to do something. He has the resources". He asked: "what can you do?" I replied: "nothing, the Turkey scenario is not feasible". He said: "if it comes to interrogations, everything shall be out. It is impossible to burry part of it. If anyone is arrested, it will become a serious matter".

I said if you decide to deliver us to Younessi don't expect me to keep my mouth shot. I shall confess to everything on the very first hours. If I were arrested red handed on the scene, I may try to save the face of the ministry, but if you deliver us to Younessi, we shall say: "the instruction came from you;  and they won't give up; they would go to the end of it". In reply to Moussavi, the minister said: "at the end of the day, even if your name does not come up in the interrogation, you still have a managerial responsibility". He agreed. I said: "You expect us to tell them upon which legal or religious authority we committed those actions? Why should we not tell them the truth of the matter? Why not telling them that you ordered the murders?" The minister said: "Did I?" I said: "If not you, who else told us? Is it conceivable that such a number of people are involved in an undertaking without a formal instruction?" He said: "Don't you ever repeat this elsewhere". And then he suddenly added: "The law enforcement authorities are clear on this. They have said that Moussavi, in the ministry, has been the author of those jobs; and then they have reported the same to Aqa
's household. It is now too late to do anything." Moussavi immediately said: "I have spoken to Massoud Saleh; to test him  I can bring up this subject with him and tell him that I am discussing this with him to attract his confidence. Moussavi added "I shall give account for what you are saying". 
The minister said: "Aqa has discussed the matter with Mr. Khatami. You introduce one or two people quickly to clear this up quickly based on the discussion between Aqa and Mr. Khatami. Aqa has asked Mr. Khatami to finish this off somehow or other." I told to the minister: "if it is a matter of introducing and arresting, then wrapping it up is not possible any more". He replied: "I have nothing to do with you". So I left the room. Moussavi came out 10 minutes later. During that time, the conversation had continued along the same line. On Dec. 23, the minister called in Moussavi again and ask him to attend a meeting where Kazem, Pourmohammadi, Shafiyee, and Khazai were present; he were to present the problem and find a solution. Moussavi went to that meeting straightaway. There he stated that the minister had asked him to do so and I did accordingly. Shafiyee inquired whether the minister had specified each name or had given a general instruction. Moussavi replied that the minister had named the names, case by case.

The discussion then turned to whether they should inform Haj Hamid [the then director of the Security Department
]. The persons present opined that since Mr. Khatami would soon discuss the matter with Haj Hamid, Moussavi might as well tell him in person; that was assessed a more appropriate approach. Shafiyee told Moussavi "It is out of the question that we should arrest the personnel; that amounts to denouncing the revolution". In another meeting between Mr. Moussavi and Mr. Khazaei [private secretary to the minister] before he was arrested the latter asked him to meet with Mr. Dastqeyb and ask them that in the event the matter is pursued they issue the execution order of these people. Moussavi told Khazaei that they would not assume such responsibility, because they recently wrote a letter in support of Khatami. On Dec. 24, around 05:00 p.m., Haj Hamid called me in. I reported on the meeting but insisted that I had no operational function and that Moussavi was in charge. On Sunday, Dec. 27, in a meeting with Haj Kazem, I reaffirmed the same. Moussavi came to my office on Dec. 23 after he met with Shafiyee, Pourmohammadi, Khazai and Kazem and said: "they are looking for an excuse to fire Mr. Dorri"; "did he (i.e. Dorri) make a general comment or did he name the subjects case by case?", he asked. I said: "he named the subjects". When I met Haj Hamid, Kazem and Moin, and ... I stated that the minister had issued a special order in relation to those persons. At the end of the meeting, Haj Kazem asked me to see him in his office. From Mr. Niazi's telephone, I realized that they had been considering to arrest us before Dec. 27th, and that it was the ministry that was dragging out the process.

I returned to my office after I met with Haj Kazem. Un hour and half later, Saeed Eslami called on my mobile phone and asked me to meet him in his house at Pasdaran Avenue without delay. I was bewildered that under the circumstances he was asking me to see him in his house. I arrived there before the evening prayer. Saeed Eslami said: "Dorri came to my office and inquired to what extent you think [i.e. Eslami] that Sadeq is involved in those incidents. I replied that I didn't know". But I must say that I had spoken with Mr. Dorri on several occasion in the past; it did not surprise me that he would inquire from Saeed Eslami about me. Eslami is trying to convince me that until then he knew nothing of the events, and he has only become aware of my participation in the assassinations since Dec. 27 through Dorri. Although I fully trusted Eslami due to the numerous plots machinated by Mr. Dorri, I decided not to tell him more than what I had told Haj Hamid. I talked about the Nov. 13 meeting to eliminate specified people. I told Eslami that I told Moussavi, after the meeting on Nov. 13,  that I was not going to get involved in that matter; but apparently Moussavi had handled the matter personally, and that as early as Wednesday Dec. 23, I had heard that Moussavi had seen a few people and had assumed responsibility for the work, but that I was in no way involved in the work, and that I have not acted upon Dorri's word.

Eslami said: "Why has Moussavi accepted? Tell him not to accept; I am sure about you; I know that you were not involved. Tell him too not to accept anything". What convinced me that Saeed Eslami was aware of my involvement in the assassinations was his sudden announcement of the following: "I assured the minister, I told him you do not worry about Sadeq. Sadeq has been involved with interrogations since he was 17-18. He knows his job; he knows what to do." Upon hearing that, I said: "That is not true at all. If I am dragged into the judiciary, I shall not conceal anything. It is impossible to conceal part of a story and to reveal another part; at the end of the day, I am not going to be alone. At a  minimum, Moussavi is claiming that he carried out the minister's instruction issued in a meeting on Nov. 13, and I was present in there. It may be possible to postpone the matter but it is impossible to deny it.
Saeed's face turned colour. "Look Sadeq, if some day you went there, be careful. Do not bring up the past works. At least don't meddle with what was done in the past," he said. I replied: "It is not my intention to incriminate myself. But the judiciary will not let go of it if they have a cue; they'd dig to the bottom of it". Saeed Eslami got to his feet; his face was purple red; he was wearing a jogging suit. "I am going to change to go and speak with Haj Agha," he said. I left him. In any event, it appears that there were two issues that Mr. Dorri intended to bring up in that conversation with Saeed Eslami :

· To intimate that Eslami was aware of nothing until that date;
· Through Eslami [because of the affection I had for him] persuade me to deny my role in the operations or at least not to associate the matter with Dorri and to wind up the whole matter by myself.
On Dec. 28, over the phone Saeed Eslami said that he had spoken with the minister, that the minister had said :"tell Sadeq not to worry. Nothing shall happen". The next day, Dec. 29, the minister's operator called and said that the minister wanted see me. I said I had nothing to do with him and put the phone down.

On Dec.30, 1998 I was arrested by the Department of Intelligence Protection 
 and transferred to a house that they had prepared in advance. Mr. Moussavi had been transferred to the same place a few hours earlier. The next day, on Dec. 31, Mr. Niazi came to see us to explain the charges. I had asked Haj Kazem previously to be transferred to the Judiciary Organization and then to a prison. In the end I was transferred to the Heshmatieh Penitentiary Centre 
.

The prison is located in the north east of Tehran. It belongs to the armed forces and is managed by the army.
Mr. Moussavi had related all details of the assassinations to Mr. Niazi, orally and then in writing, on the Dec. 31, 1998 and Jan, 2, 1999 respectively. Mr. Niazi was relatively clear about the events in their different dimensions and had a good grasp of the subject matter. Nonetheless, he needed more precise information to decide about the fate of the remaining participants. I accepted, orally only, that I had participated in the murders , but refused to write it down and that took days. I was certain that the information that would be useful to the people at the top had already reached Mr. Niazi via Mr. Moussavi and some of the other people - he even may have received information that went beyond what he needed to know-;  my confessions, I thought, may cause trouble to many amongst the staff; therefore I refrained from describing the operations. Mr. Niazi was easy about it, no violence; he was serene and composed and treated me with affection. In fact, he had left it to my discretion and he did not try to coerce me in any way.
On January 17, Mr. Niazi came up with a number of questions related to the operations - essentially the way the operations were carried out and the circumstances under which they took place. Again I denied, in writing, that I had any role in the operations. He asked whether I would be willing to confront Dorri in person. I replied in the negative. He asked for the reason. I replied: "He is a cleric and an old man. Apparently, he has not accepted anything so far; he would do same in my presence and that would be embarrassing for him. Confronting him would change nothing, it would only hurt him. He made up his mind at the very beginning. He won't change course now. Meeting with him will not resolve our problem. Mr. Niazi did not insist. He ordered my return to the Heshmatieh prison. on Jan. 19, 1999, Mr. Niazi came to the prison at 08:00 p.m. He said that he had met Dorri the previous day. "I told him that Sadeq is not prepared to meet with you in person". He then quoted the minister who had said : "these lads took the bait on my word. On the day of judgement, I shall be made accountable. I didn't say that they go and kill them one by one; I said if they could bring them together in one location and drop a bomb on them, or kill them in a mass shooting. I don't mind how you want to explain this to the people".  Mr. Niazi said what Dorri had told him the night before was not known by anyone other than me; that going forward, what was at stake was the clerical status of Dorri. I started crying and told Niazi: "from now on, I am ready to do anything to help him". Niazi said: "I have an interview tomorrow. I want to go on the national television to make announcements about the operations. Give me a list of what was done so that I can mention them in the interview". I said "I am ready to write up a case for that purpose that you can refer to in the interview, and that would help get Dorri off the hook, shifting the responsibility on me and one of the informers". I presented the outlines of a scenario which was very different from what Moussavi had related while in custody and which was truthful. In his interview on Jan. 20, 1999, Mr. Niazi presented that fabricated scenario and mentioned that one of the activists in the Forouhar's camp had collaborated with the operatives, that there had been a footprint of the involvement of foreigners [two Afghans], that a Volkswagen used by confectioners had been deployed for the abduction and  the assassinations. He said that the operatives separated Mr. and Mrs. Forouhar under the pretext of intending to film the house and had killed them thereafter. The scenario of shooting a film was a cover up to avoid mentioning the use of the fake house search order. The next day, on January 20, I met him at 08:30 before the interview time and completed the case with some additional details. Mr. Niazi had later communicated Dorri's confessions, made on Jan. 18, to Mr Qavam, Babayi (and the interrogators who dealt with Aalikhani). After Feb. 10, the day Dorri handed in his resignation, Mr. Qavam had a word with me. At that time he was confident that the instruction had come from Mr. Dorri and was keen to find the other individuals in the hierarchy who were involved. He was of the opinion that the file was of a national concern and a serious matter; that there was a general consent in the whole establishment that whatever had happened must be elucidated. "What needed to be done with those who had been involved at different levels of the judiciary was a matter for Aqa to decide", he said. In a nutshell, Qavam was saying that Dorri had been responsible and this should be made clear;  I was being interrogated on the question of who, above Dorri, was in the know. I swore once, before Qavam, that I had no clue. He said "do not swear; you and Dorri who is far above you, you all have lied under oath". When my arrest warrant was being extended on May 2, 1999, I objected the extension and mentioned the confession of Dorri to Niazi whereby he had admitted that he knew about the assassinations; again on June 30, 1999 I brought that point out while I was under investigation; on that date Mojtaba Babayi who was my interrogator said that Dorri has denounced his own confession; he said that he was a minister then and had constraints; that those constraints were lifted now and that he has brought action against you [Moussavi and myself] in the judiciary. He added that once this trial was over, we were to face the action that Dorri had brought against us; that Dorri had claimed that we had caused him lose face; that he had been in prison before the revolution, that he had worked so hard thereafter, and that you caused him lose face; he said Mr. Khatami has apologized to him; he said that our deeds had led to contrary result. After May 11, 1999 it was forbidden to mention Dorri's name in the interrogations; mentioning his name in the context of the events that had occurred in the fall of 1998 had became a  punishable act with a sentence that was determined at the judge's discretion. Until August 8, 1999 I would always speak the truth of the matter. Later upon the request of the interrogators [Qavam, Babayi, Niakan, Azad] I replaced Saeed Eslami name with Mr. Moussavi's name and on August 19, 1999 I introduced Saeed Eslami as the one who gave the assassination orders, and that in writing. That was the truth of the matter.  
_______________________

Statements of Mehrdad Aalikhani 

Interrogation Date: June 28, 1379

Question: Tell us about the murder of Forouhar, Pouyandeh, Mokhtari and Mrs. Eskandari.
 Mehrdad Aalikhani:  After the meeting of Nov. 13, 1998 and within the framework outlined by Mr. Dorri in that meeting, it was decided that a group of secular political activists should be assassinated openly.  Mr. Moussavi was designated as the person to pursue the plan of action.  Mr. Moussavi was not present in any of the operations. I was designated as the liaison agent. The operatives were the personnel of two ministerial departments: The Security Department and the Department of the General Public Intelligence Department. Also, some operatives were the employees of the Security Department. From the Department of the General Public Intelligence, the participating operatives were the employees of  the Bureau of General Operational Support.
Information about each individual and their position are listed below:
1. Moussavi - Deputy Director of the Security Department and Managing Director of Studies in the Security Department. Moussavi deployed Hamid Rassouli and myself for the assassination of Dariush Forouhar and Parvaneh Eskandari. Hamid Rassouli was the Managing Director of the Bureau of Operational Support in the Security Department; I was employed in the Bureau of the Left. For the assassination of Mohammad Mokhtari and Pouyandeh, Mr. Moussavi deployed Mr. Haqani, Reza Roshan and myself. Each of the individuals deployed had a team of operatives who worked under their authority and carried out the assassinations. For the elimination of the four persons named above, Mr. Moussavi specifically issued the instructions to those individuals.

2. Sadeq - Employee of the Security Department, the General Bureau of the Left in charge of the New Left. Moussavi introduced me to Azizpour, head of the Security Operations, as his liaison agent after he discussed the matter with Rassouli on Nov. 15, 1998. I was present on the scene of all three assassinations where four people were murdered. As Moussavi's liaison agent my duties included information dissemination and communication, team coordination, and managing the operations. 

3. Hamid Rassouli - Managing Director of the Bureau of Operational Support, the Security Department. Upon Moussavi's request, Rassouli instructed Mohammad Azizpour, Head of the Security Operations Department, to deploy the personnel of the Security Operations in the assassination of Dariush and Parvaneh Forouhar on Nov. 21, 1998. Eight employees who worked under Rassouli's leadership were assigned to the task and participated in the operations. Details of each shall be included.

4. Mohammad Azizpour - employee of the Security Department - Head of the Operations Bureau - He instructed seven members of his staff to carry out the two murders. The designated individuals took action accordingly. These were Mohseni [who hit Farouhar], Ja'farzadeh [who hit Parvaneh],  Hashemi [induced anesthesia], Fallah [operations team leader], Safayee, Mohammad Assnaa'ashar and Moslem.
5. Mr. Haqani - Managing Director of the Operational Support - Department of the General Public Intelligence - Upon the request of Moussavi, Haqani instructed Ali Nazeri, Head of the Operations Bureau- Department of the General Public Intelligence to participate in the murder of Mokhtari and Pouyandeh and to make the existing facilities available to the team.
6. Ali Nazeri - Head of the Operations Bureau- Department of the General Public Intelligence - Upon the instruction of Haqani [his immediate superior] participated in the assassination of Mokhtari and Pouyandeh on Dec. 3, 1998 and Dec. 9, 1998 respectively.


7. Reza Roshan - specialist - General Security Department - Upon the instruction of Moussavi he participated in the murder of Mokhtari and Pouyandeh and was the agent of the murders [he pulled and tightened the rope around the victims' neck].

8. Mohseni - Employee of the Department of Security, on assignment in the Operations Bureau. Under the instruction of his immediate supervisor [Azizpour] he participated in the murder of Dariush Forouhar and Parvaneh Eskandari. On the scene of the operation under the authority of the team leader [designated by Azizpour] whose name was Fallah. He passed on the knife to Mohsen to stab Parvaneh Eskandari.

9. Ja'farzadeh - Employee of the Operations Bureau, the Security Department. Under the instruction of Azizpour [his direct supervisor] participated in the murder of Forouhar and Eskandari. I heard that he stabbed Parvaneh Eskandari.
10. Fallah - Employee of the Operations Bureau, the Security Department. Under the instruction of Azizpour participated in the murder of Forouhar and Eskandari. On the operations' scene supervised seven team members. Assigning tasks was his responsibility.
11. Moslem - Employee of the Operations Bureau, the Security Department. Under the instruction of Azizpour [his immediate supervisor] participated in the murder of Forouhar and Eskandari.

12. Hashemi -  Employee of the Operations Bureau, the Security Department. Under the instruction of Azizpour [his immediate supervisor] participated in the murder of Forouhar and Eskandari. He induced anesthesia and was supervised by Fallah.

13. Safayee - Employee of the Operations Bureau, the Security Department. Under the instruction of Azizpour [his immediate supervisor] participated in the murder of Forouhar and Eskandari. He assisted Hashemi in inducing anesthesia in the case of Eskandari.
14. Mohammad Asnaa [Asnaa'ashar] Employee of the Operations Bureau, the Security Department. Under the instruction of Azizpour [his immediate supervisor] participated in the murder of Forouhar and Eskandari.
15. Asqar Sayyah - Employee of the Department of the Left - upon my request was under my authority in the murder of  Pouyandeh.
16. Khosrow Barati - Informer in the service of the Department of the Left - upon my request participated in the murder of Pouyandeh and Mokhtari. He was the driver. 
The following individuals had been informed of the assassination plots but were not deployed in the operations, time and context not permitting their deployment.
1. Mehdi Ryahi - Employee of the Department of Foreign Intelligence - General Bureau of Special Operations
2. Mostafa Tehrani - In charge of security in the Province of Khorassan.
3. Massoud Sadrol-eslam - Department of Police Force Intelligence 
4. Akhavan - Employee - the Security Department
5. Ahmad Ebadi - Employee - the Security Department
6. Seyed Moussa - Employee - Bureau of Studies, the Security Department
7. Mohseni - Employee - Bureau of Studies, the Security Department
8. Hamid Jallali - Employee -Bureau of Studies, the Security Department
9. Mohammad Safayee - Employee - Department of the General Public Intelligence - Bureau of Monitoring headed by Haqani
10. Iraj Amouzegar - Employee - the Security Department - Division of the New Left 
11. Amir [Omid] Akbari - Employee - the Security Department - Division of the New Left 
12. Aziz Qaffari - informer. assumed name Mehdi. A Bureau of the New Left informer
13. Ahmad Afqahi - informer - assumed name was Dariush- A Bueau of the New Left informer

14. Shahram Nasseri - informer - assumed name was Dariush- A Bueau of the New Left informer

Mehdi Ryahi, Mostafa Tehrani, Massoud Sadrol-eslam, Akhavan, Ahmad Ebadi, Seyed Moussa, Mohseni, Hamid Jallali, Amouzegar, Amir [Omid] Akbari, informer Aziz Qaffari, and informer Ahmad Afqahi had met with Moussavi and anticipated being deployed. Some like Amouzegar, Akbari, informer Qaffari and informer Afqahi were assigned trivial tasks. Shahram Nasseri was not aware of the position of Moussavi, but he was aware that I was involved in those missions and was working under the authority of a ministry's official. Therefore, there were about 30 people in the know of which 26 were in the employment of the ministry; of the informers and colleagues only four were involved. They could not have been a shadowy circle of individuals in the ministry acting on their own who took action to kill four ordinary [unprotected] citizens. If it was intended to act without authorization, religious and/or operational, it was easily feasible to take action through operatives that were not related to the ministry to avoid involving the ministry therewith [considering the security system that prevails there]. The manpower that was mobilised for those operations has been rarely seen in any other operation; the common practice is to operate with a minimum number of people lest the operation is uncovered before it has started or while it is underway. If those operations were not authorized - a scenario that naturally involved risks - it would have been unlikely that Moussavi would attempt to expand the scope of the missions to the extent he did.  He had twenty years of operational experience behind him.
END OF PART V
� Title used to refer to a Muslim man who has travelled to Mecca as a pilgrim.


 � معاونت بررسی ها و امور استراتژیک، اداره كل بررسی ها و امور استراتژیک





�  Members of a terrorist group called the Organization of Mojaheddin khalq referred to by the establishment as monafeqin, meaning the hypocrites.


� The Writers Association of Iranکانون نویسندگان ایران 


� This assembly is the managing body of the Writers Association of Iran جمع مشورتی کانون


� The largest cemetery in Iran located in the south of Tehran.


� A residential society in the south of Tehran.


� A city in the central district of Shahriar, in the south west of Tehran.   


� Title used for a Muslim man who has accomplished the voyage to Mecca as a pilgrim.


� شورای امنیت ملی


� Ramadan is the ninth month of the Islamic calendar, observed by Muslims worldwide as a month of fasting


� Aqa is one of the titles used to refer to the supreme leader.


 �   معاونت امنیت . وزارت اطلاعات از پانزده معاونت وادارت کل مربوطه تشکیل شده استThe Security Department is 


one of the 15 departments within the Ministry of Intelligence. 


 �  معاونت حفاظت اطلاعات  است.  وزارت اطلاعات از پانزده معاونت وادارت کل مربوطه تشکیل شده است.                


 The Intelligence Protection Department is one of the 15 departments within the Ministry  of Intelligence.


� The Heshmatieh Penitentiary Centre is located in the north east of Tehran. It belongs to the armed forces and is managed by the army.








